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ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 
 
Από  το  αριθ.3/28-2-2018 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης, 
  

Αριθ. Απόφασης 65                                Περίληψη 
Ανάθεση παροχής εργασιών ταφών – εκταφών και καθαρισμού 
του περιβάλλοντος χώρου στα Δημοτικά Κοιμητήρια Ξάνθης 

  
Στην Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 28 Φεβρουαρίου 2018 ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:30, 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων του, 
ύστερα από την 5214/23-2-2018 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού Συμβουλίου που 
επιδόθηκε σύμφωνα με το Νόμο στο καθένα από τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου και κοινοποιήθηκε 
στο Δήμαρχο Ξάνθης και με την προεδρία του Προέδρου Δρεμσίζη Ιωάννη για να συζητήσει και να πάρει 
αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της ημερήσιας διάταξης. 
Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 41 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 34 
δημοτικοί σύμβουλοι, δηλαδή: 
ΠΑΡΟΝΤΕΣ
1) Δρεμσίζης Ιωάννης (Πρόεδρος) 
2) Γιαννώτα Θεοδώρα 
3) Γκιρτζίκη Αλεξία 
4) Γουναρίδης Στυλιανός 
5) Δημούδη Χρυσούλα 
6) Ηλιάδης Θωμάς 
7) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 
8) Ιγιαννίδης Στέφανος 
9) Καμαρίδης Ιπποκράτης  
10) Καρά Αχμέτ 
11) Καρά Οσμάν Χασάν Λεβέντ 
12) Κιρατζή Ερκάν 
13) Κολλάρος Γεώργιος 
14) Κυριακίδης Αλέξανδρος 
15) Λομβαρδέας Μιχαήλ 
16) Μιχαλοπούλου Αλίκη 
17) Μούρκας Χρήστος 

18) Μπαντάκ Σιαμπάν 
19) Μπογιάρ Αχμέτ Σελαϊντήν 
20) Μποζ Ραμαδάν 
21) Παπαδόπουλος Κυριάκος 
22) Παρτσαλίδου Δέσποινα 
23) Πυρνάρη Ειρήνη 
24) Ρεκάρης Μιχαήλ Χρυσοβαλάντης 
25) Σδρέβανος Μαρίνος 
26) Ταρενίδης Παναγιώτης 
27) Τσαρεκτσή Τζενάν 
28) Τσέπελης Εμμανουήλ 
29) Τσιακίρογλου Σωτήριος 
30) Φανουράκης Εμμανουήλ 
31) Χαριτωνίδου Ειρήνη 
32) Χασάν Ογλού Ορχάν 
33) Χασάν Ογλού Φερτούν 
34) Χατζηευφραιμίδης Ιορδάνης 

ΑΠΟΝΤΕΣ
1) Αγκόρτσας Απόστολος 
2) Ανταμπούφης Νικόλαος 
3) Λύρατζης Πασχάλης 
4) Μπεκήρ Ογλού Σουά 

5) Μυλωνάς  Γεώργιος 
6) Τριανταφυλλίδης Κων/νος 
7) Τσεγγελίδης Ιωάννης 

(οι οποίοι δεν προσήλθαν αν και προσκλήθηκαν νόμιμα)     
 
Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται ο Δήμαρχος Ξάνθης κ. Χαράλαμπος Δημαρχόπουλος 
 
Γίνεται μνεία ότι οι παρακάτω δημοτικοί σύμβουλοι αποχώρησαν οριστικά από τη συνεδρίαση: Χρήστος 
Μούρκας κατά τη συζήτηση του 1ου θέματος, Ειρήνη Πυρνάρη κατά τη συζήτηση του 7ου θέματος, Τζενάν 
Τσαρεκτσή μετά την ψήφιση του 8ου θέματος  
 
Ο Πρόεδρος Δρεμσίζης Ιωάννης κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης του Δημοτικού Συμβουλίου και έθεσε 
υπόψη του συμβουλίου στο 26ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, την αριθ.πρωτ.5319/23-2-2018 εισήγηση της 
Δ/νσης Διοικητικών Υπηρεσιών, η οποία έχει ως εξής: 

«Έχοντας υπόψη: 1) Τις διατάξεις του Ν.3463/2006 2) Τις διατάξεις του Ν.3852/2010 3) Τις διατάξεις 

του Ν.3861/2010 4) Τον ΟΕΥ του Δήμου Ξάνθης 

Η παρούσα εισήγηση αφορά την ανάθεση υπηρεσιών για εργασίες ταφών – εκταφών θανόντων ατόμων και 

στις δύο παράπλευρες , επικουρικές τους εργασίες. 

Οι παραπάνω εργασίες κρίνονται άκρως απαραίτητες για την εύρυθμη λειτουργία των δημοτικών 

κοιμητηρίων, διότι το Γραφείο Κοιμητηρίων είναι υποστελεχωμένο  

Σήμερα στο γραφείο υπηρετούν τέσσερις (4) εργάτες νεκροταφείων και ένας εργάτης γενικών καθηκόντων . 

Η λειτουργία του Δημοτικού Κοιμητηρίου είναι επταήμερη και η υπηρεσία των ανωτέρω υπαλλήλων 

ρυθμίζεται με βάρδιες. 
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Από τα στοιχεία που υπάρχουν στο Ληξιαρχείο Ξάνθης οι ενταφιασμοί που πραγματοποιούνται στα 

Δημοτικά Κοιμητήρια της πόλεως της Ξάνθης ανέχονται σε 190-220 ετησίως , στα δε περιφερειακά,  που 

υπάρχουν στην ευρύτερη περιοχή του Δήμου μας, οι ενταφιασμοί ανέρχονται συνολικά στους 140-160 

ετησίως . Κρίνεται αναγκαίο να αναφερθεί ότι ο αριθμός των υφιστάμενων δημοτικών κοιμητηρίων είναι στα 

είκοσι τρία.  

Αξίζει να γίνει μνεία ότι μέχρι σήμερα, δεν υφίσταται η αγορά τάφων, οπότε δεν υπήρχε το φλέγον ζήτημα 

της ανακομιδής των οστών. 

Επίσης υπάρχει πλέον η χρέωση από μεριάς του Δήμου, σύμφωνα με τη νομοθεσία καθώς και τη τιμολογιακή 

πολιτική του Δήμου για το έτος 2018 , προς τους δημότες-κάτοικους των περιοχών  αυτών. 

Η κοστολόγηση της αξίας της παρεχόμενης  υπηρεσίας θα γίνεται ανά μονάδα συμβάντος . 

Λαμβάνοντας υπόψη, το πλήθος των δημοτικών κοιμητηρίων, την χιλιομετρική απόσταση αυτών μεταξύ 

τους, τον πληθυσμιακό όγκο τον οποίο καλύπτουν, τον αριθμό των συμβάντων, τον αριθμό του προσωπικού 

που υπηρετεί σήμερα στο Δήμο μας καθώς και την ανταποδοτικότητα που χαρακτηρίζει το τέλος δημοτικών 

κοιμητηρίων καλούμε το συμβούλιό σας να αποφασίσει για την έγκριση της ανάθεσης των υπηρεσιών όπως 

αυτές αναφέρονται ανωτέρω». 
Επακολούθησε συζήτηση η οποία βρίσκεται καταγεγραμμένη σε ηλεκτρονικό αρχείο που τηρείται στο 

αρχείο του γραφείο του Δημοτικού Συμβουλίου και τέθηκαν διευκρινιστικές ερωτήσεις από τους δημοτικού 
συμβούλους οι οποίες απαντήθηκαν από τη διευθύντρια Διοικητικών Υπηρεσιών. 

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Εμμανουήλ Φανουράκη ο οποίος 
στην τοποθέτησή του μεταξύ άλλων είπε: «Συμφωνούμε απόλυτα αυτή η ανάθεση να γίνει για τον πρώην 
δήμο Σταυρούπολης. Διαφωνούμε κάθετα να γίνει για τον πρώην δήμο ή τις δημοτικές κοινότητες της 
Ξάνθης, τον μητροπολιτικό δήμο, εδώ, την πόλη της Ξάνθης, αλλά και όλα τα περιφερειακά. Κιμμέρια, 
Εύμοιρο Χρύσα, Λεύκη. Θεωρούμε ότι οι υπάλληλοι του δήμου Ξάνθης που απασχολούνται αυτή τη στιγμή 
στα νεκροταφεία, είναι πολύ πιο εύκολο να κάνουν αυτή τη δουλειά. Από το να καθαρίζουν τάφους και να 
πλένουν τάφους. Έχω δει αναφορές του προϊστάμενού τους και του κ. Παυλίδη, και του κ. Καραπιπέρη, οι 
οποίοι λένε ότι έχουν κάνει πάρα πολλές συστάσεις σε δύο συγκεκριμένους υπαλλήλους, δεν λέω επ’ αμοιβή,  
να μην πλένουν και να μην καθαρίζουν. Θεωρώ ότι είναι καλύτερο να αναλάβουν κι άλλη αρμοδιότητα, να 
ανοίγουν και κανένα λάκκο σε περιφερειακά νεκροταφεία όπως είναι η Χρύσα, η Λεύκη τα Κιμμέρια. Αυτή 
είναι η πρότασή μας και δεν θα μπούμε σε καμιά διαδικασία ούτε τι είναι αυτοί οι υπάλληλοι, τι σχέση έχουν 
με τη διοίκηση και τίποτε άλλο απ’ αυτά. Γιατί θεωρούμε ότι δεν έρχεται σκοπίμως αυτή η διευκόλυνση γι’ 
αυτούς τους υπαλλήλους. Αλλά θεωρούμε ότι πρέπει να λυθεί το θέμα της Σταυρούπολης και συμφωνούμε 
για το θέμα της Σταυρούπολης, αλλά είμαστε κάθετα αντίθετοι για όλα τα άλλα». 

Αμέσως μετά ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στον δημοτικό σύμβουλο Ιπποκράτη Καμαρίδη ο οποίος 
στην τοποθέτησή του είπε: «Μπορεί να θεωρηθεί μακάβριο τέτοια ώρα να συζητάμε αυτά τα πράγματα, αλλά 
θα συμφωνήσω και θα ρωτήσω πάλι, πώς είναι δυνατό ορισμένες ευαισθησίες και μάλιστα σε ανθρώπους που 
δεν θα έπρεπε να ασχολούνται γιατί τις ευαισθησίες για τη δουλειά της και για το έργο της, τις έχει αρκετά η 
κ. Γκιρτζίκη, τις έχουν οι προϊστάμενοι και οι διευθυντές. Χωρίς καν να μας ενοχλήσει κανένας για ανάγκες 
που έχουμε, πάμε να λύσουμε προβλήματα τα οποία δεν εμφανίζονται από πουθενά που υπάρχουν. Γιατί; 
γιατί η ευαισθησία μας κρίνει αυτό το πράγμα. Και γιατί; Γιατί αν το προγραμματίσουμε σήμερα θα γίνει και 
δεν θα γίνει. Η ερώτηση ρητορική είναι των φρονίμων τα παιδιά πριν πεινάσουν μαγειρεύουν κ. Τζανόγλου. 
Όταν πεινάσουν και μετά, πεθαίνουν στην πείνα. Επειδή όμως εδώ, εγώ ζω στην Ξάνθη και πλείστες 
αναφορές έχουν γίνει στον τύπο για το πώς λειτουργούν τα κοιμητήρια εδώ στην Ξάνθη, καταγγελίες επί 
καταγγελιών από συγκεκριμένους ανθρώπους με όνομα και επίθετο και σύμφωνα με τους αριθμούς που 
φέρνετε εδώ είναι λιγότερο από ένας την ημέρα, αν βγάλουμε έξω τη Σταυρούπολη που η ευαισθησία σας 4 
χρόνια δεν ενδιαφέρθηκε, πράγματι γιατί και πριν από τέσσερα χρόνια η Σταυρούπολη είχε πρόβλημα. Το 
θυμόσαστε μετά από 4 χρόνια, η ευαισθησία σας χτυπάει την πόρτα και σας το θυμίζει; Δεδομένο λοιπών 
όλων αυτών εγώ δεν έχω καθόλου πρόβλημα να σας πω, εδώ το ψητό μου μυρίζει. Συμφωνούμε σε 
οποιονδήποτε ακριτικό δήμο, όσο αφορά το δήμο της Σταυρούπολης, οι άνθρωποι είναι ακρίτες. Είναι 
άνθρωποι που ταλαιπωρούνται και πρέπει να βοηθηθούν πάνω από το κανονικό και απ’ ότι προβλέπει ο 
νόμος. εκεί βεβαίως να προσλάβουμε δύο ανθρώπους ή αν θέλετε κι ένα μικροσυνεργείο και να κάνουμε τη 
δουλειά μας. Αλλά αυτές οι αναθέσεις το τελευταίο διάστημα, βέβαια εμείς το λέγαμε από την αρχή τι θα 
γίνει, αυτές οι αναθέσεις είναι ένα ψητό που μυρίζει. Και δεν γίνονται μόνο από την ευαισθησία τη δική σας 
την είδαμε και σε άλλους τομείς του δήμου».  

Στη συνέχεια ο Πρόεδρος έδωσε το λόγο στο δημοτικό σύμβουλο Γεώργιο Κολλάρο ο οποίος στην 
τοποθέτησή του μεταξύ άλλων είπε: «Στη συνεδρίαση του Δεκεμβρίου ψηφίσαμε ένα εσωτερικό κανονισμό 
για τα νεκροταφεία, πολυσέλιδο, πολύ καλά οργανωμένο, με λεπτομέρειες που δεν τους βάζει ανθρώπου νους 
και είχαμε πει τότε σαν Λαϊκή Συσπείρωση, ξεφορτώστε το λίγο αυτό το κείμενο. Είναι υπερβολικό. Σήμερα 
είμαστε μπροστά στο ακριβώς αντίθετο. Σε ένα κείμενο που δεν στηρίζεται πουθενά, κάνει εικασίες, βάζει το 
ληξίαρχο να λέει μεταξύ 190 και 220, λέει κάπου 4 δουλεύουν, δεν ξέρουμε αν είναι και 5 και γενικά όλη η 
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κατεύθυνση δεν είναι για να στηρίξει τους εργαζόμενους, γιατί τότε θα σηκώναμε και τα 3 χέρια, αλλά 
έρχεται σε συνέχεια του προηγούμενου κανονισμού που λέγαμε για τις ανταποδοτικότητες, και να ‘τες τώρα. 
Εργολάβος να πηγαίνει να ανοίγει και να κλείνει τάφους. Υπάρχει τέτοιο στην Ξάνθη; Σας λέω και να μην 
υπάρχει θα δημιουργηθεί. Γιατί και εργολάβοι καθαριότητας δεν υπήρχαν. Εμείς νομίζουμε ότι η κουβέντα 
δεν πρέπει να γίνει στο βαθμό που πάει να εξελιχθεί τώρα. Η Σταυρούπολη έχει ανάγκη. Η 4 άνθρωποι είναι 
ελάχιστοι. Δεν φτάνουν αν τα νούμερα είναι αυτά που βλέπουμε για να είναι και στα Κιμμέρια για να είναι 
και στο Εύμοιρο να είναι και παντού. Ο δήμος όμως έχει υποχρέωση να καλύψει αυτό το ζήτημα. Οι 
άνθρωποι δεν πεθαίνουν για να τα πάρει ένας εργολάβος, πεθαίνουν γιατί τελειώνει ο βίος και έχουμε 
υποχρέωση σαν δήμος να τους παρέχουμε αυτήν την τελευταία…πώς να πω…service που λένε οι Εγγλέζοι, 
τελευταία υπηρεσία. Και επειδή μεταφέρθηκε το θέμα πριν από το επόμενο, αντί να έχουμε 6 φύλακες που 
δεν ξέρω ακριβώς πού θα πάνε, να προσλάβουμε 6 ανθρώπους και να τους έχουμε μονίμως κατανεμημένους 
στα περιφερειακά νεκροταφεία. Θα πρέπει όλη η εισήγηση να αποσυρθεί. Μας προσβάλει το γεγονός ότι ένας 
ολόκληρος δήμος πρέπει να βρει μια εταιρία να θάβει. Μπορεί να το κάνει κάλλιστα με ανθρώπους που 
σήμερα διαθέτει ή μπορεί και να βρει με προσλήψεις. Εμείς με άλλο τρόπο δεν βλέπουμε να ψηφίζουμε 
τέτοια απόφαση παρά μόνο να κατανεμηθούν άνθρωποι στα νεκροταφεία ακόμα περισσότεροι. Έχει δίκιο η 
σημερινή εισήγηση μόνο σ’ αυτό. Ότι είναι πολύ λίγοι και δεν φτάνουν αυτοί οι άνθρωποι να κάνουν σωστά 
τη δουλειά».      

Τέλος ο Πρόεδρος κάλεσε το σώμα ν’ αποφασίσει σχετικά 
ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων, έχοντας υπόψη του την εν λόγω εισήγηση καθώς 
και τις διατάξεις του Άρθρου 158 Ν.3463/2006  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ  
Εγκρίνει σύμφωνα με την εισήγηση την ανάθεση των υπηρεσιών για εργασίες ταφών – εκταφών θανόντων 
ατόμων και στις δύο παράπλευρες, επικουρικές τους εργασίες διότι κρίνονται άκρως απαραίτητες για την 
εύρυθμη λειτουργία των δημοτικών κοιμητηρίων, διότι το Γραφείο Κοιμητηρίων είναι υποστελεχωμένο.  
Μειοψήφησαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Εμμανουήλ Φανουράκης, Ιπποκράτης Καμαρίδης, Γεώργιος 
Κολλάρος, Δημούδη Χρυσούλα, Καρά Αχμέτ, Ρεκάρης Μιχαήλ Χρυσοβαλάντης, Χαριτωνίδου Ειρήνη για 
τους λόγους που αναφέρονται στο ιστορικό μέρος της παρούσης απόφασης. 
……………………………………………………………………………………………………………….. 
 Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο Πρόεδρος         Τα μέλη 
Δρεμσίζης Ιωάννης                                       (Ακολουθούν υπογραφές) 
      (Υπογραφή)            Ακριβές απόσπασμα 

Ξάνθη 12-3-2018 
Με εντολή Δημάρχου 

Η Ειδική Γραμματέας του Δημ. Σ/λίου 
 
 

Ανδρέου Μαρία - Άννα 
 


